
ЗДІА ОФІЦІЙНО...

Як повідомляє кореспондент газети «Дніпровський металург» 
Володимир Манідін, 5 жовтня 
2010 р. на засіданні Вченої ради в 
Національній металургійній академії 
(м. Дніпропетровськ) була захищена 
кандидатська дисертація старшого 
викладача ЗДІА Меняйло Наталії 
Олександрівни (науковий керівник – 
д.т.н., проректор з НПР М. Ю. Пазюк). 

Робота виконана спільно з фахівцями 
агло-доменного виробництва комбінату. 
Були виконані дослідження  з зменшення 
витрат палива при виробництві агломерату. На захисті був представлений позитивний 
відгук технічного директора ВАТ «Запоріжсталь» к.т.н. Путнокі О.Ю.

Результати досліджень рекомендовані для внесення до технологічних інструкцій 
працівників підприємства з метою підвищення стабільності хімічного і 
гранулометричного складу сипких матеріалів. 

Відкриваючи 4 листопада 
чергове засідання Вченої ради 
ЗДІА, ректор надав попередню і 
не позбавлену емоцій оцінку тим 
новаціям, які очікуються у сфері 
вищої освіти у зв’язку з новими 
правилами прийому до ВНЗ. 
Дуже жорсткі умови прийому 
до вищих навчальних закладів у 
майбутньому році створять для ВНЗ 
певні проблеми. Викликає сумніви 
фіксований третій іспит. Саме з 
такого «оптимістичного заспіву» (як 
пожартував Володимир Іванович) 
і розпочалося засідання нашого 
вищого дорадчого колегіального 
органу...

Почнемо з приємного: грамотою 
Обласного управління освіти 
і науки нагороджений Віктор 
Мефодійович Яхненко, голова Ради 
ветеранів, життєлюб і спортсмен 
з нагоди свого 70-ліття. Далі 
засідання відбувалося згідно з 
порядком денним.

1. Про результати роботи ДЕК і 
якість дипломних робіт (доповідач 
— перший проректор Швець Є.Я.).
2. Про представлення документів 
для присвоєння вченого звання 
(доповідач — вчений секретар Чуб 
В.Г.).
3. Про роботу каф. МО із 
забезпечення якості підготовки 
фахівців (доповідачі: зав. каф. МО 
Жук А.Я., голова комісії, проректор 
з НПР Пазюк М.Ю.).
4. Про погодження кандидатур 

ВІТАЄМО З ЗАХИСТОМ!!!

Вирішувати проблеми в міру їх 
на посаду деканів ФІЕТ та ФЕУ 
(доповідач — ректор Пожуєв В. І.)
5. Про рекомендацію до видання 
навчальних посібників з грифом 
МОНУ (доповідач — перший 
проректор Швець Є.Я.). Вченою 
радою рекомендовані до видання 
з грифом МОНУ навчальні 
посібники: 1) “Проектування 
основ і фундаментів будинків і 
споруд на специфічних грунтах 
і в  особливих умовах» авторів 
доц. каф. ПЦБ Руденка А.А., 
доц. каф. ПЦБ Щербини Л.В.; 2) 
підручник групи авторів Грицай 
В.П., Бредихін В.М., Червоний І.Ф., 
Пожуєв В.І., Маняк М.О., Рабинович 
О.В., Шевельов О.Х., Ігнатьєв В.С. 
«Металургія кольорових металів». 
Підручник. Частина 5. «Металургія 
важких металів». Книга 1 та книга 
2. «Технологія свинцю та цинку» та  
«Технологія міді та нікелю» під ред. 
д.т.н. професора Червоного І.Ф.
6. Про видання монографії 
авторів Куріса Ю.В., Червоного І.Ф. 
«Энергетические и экологические 
аспекты биогазовых технологий» 
(рецензенти: Ткаченко С.Й. — 
зав. кафедри теплоенергетики 
В і н н и ц ь к о г о 
н а ц і о н а л ь н о г о 
т е х н і ч н о г о 
у н і в е р с и т е т у , 
з а с л у ж е н и й 
працівник освіти, 
доктор технічних 
наук, професор 
та Мисак Й.С. — 

ЩИРО ВІТАЄМО
МОСЕЙКА Юрія Вікторовича
ст. викладача кафедри МЧМ

з успішним захистом 
кандидатської дисертації!

Науковий керівник — професор
Іваницький О.І.

завідувач кафедри «Теплотехніка і 
ТЕС» національного університету 
«Львівська політехніка», 
заслужений діяч науки і техніки 
України, доктор технічних наук, 
професор) до ви-дання на РВВ ЗДІА 
доповідав проректор з НПР Пазюк 
М.Ю. 
7-10. Також М. Ю. Пазюк доповідав 
про надання творчої відпустки, 
заміну наукового керівника, 
відрахування з аспірантури, 
прикріплення здобувача 



Вітаємо переможця 
ОБЛАСНОГО КОНКУРСУ «СТУДЕНТ РОКУ 2010»

в номінації «Студент – артист року»
Євгена ТОПУЗЛІЄВА, ЕК-10м!

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
У Запорізькій державній інженерній академії підведені 

підсумки вузівського туру обласного конкурсу «СТУДЕНТ 
РОКУ 2010», який щорічно проводиться в рамках обласної 
Програми підтримки молоді, та визначені переможці за 
номінаціями: 
–  «Студент - вчений року» Попов Мартин, БУД-08-3; 
–  «Студент - громадський діяч року» Єгоров Артем, ЕК-10м; 
–  «Студент - староста року» Бутиріна Олена,  ОМТ-07; 
–  «Студент - артист року» Топузлієв Євген, ЕК-10м; 
– «Студент - спортсмен року» Кульчитський Євген, АТП-08-
1; 
–  «Студентська сім’я року» Євчук Катерина, БУД-08-3 та  
Березовський Максимельян БУД-08-2; 
–  «Студент – правоохоронець року» Калугін Андрій, ЕС-10с. 

«...18 травня 2000 року в ЗДІА пройде безпрецедентна акція 
під назвою «СТУДЕНТ РОКУ – 2000», метою якої буде виявлення та 
нагородження кращих студентів академії.

У межах цієї програми планується проведення «Ректорського 
прийому», на якому всіх студентів, які досягли вагомих успіхів 
у навчанні, громадській діяльності, буде вітати ректор академії 
Михайло Павлович Ревун... Основні положення  програми 
розроблені Координаційно-ініціативною студентською спілкою 
(КІСС) та сту-дентським профкомом.

Головне завдання програми — мобілізувати колективи 
академічних груп на своєчасне та якісне виконання кожним 
студентом своїх обов’язків, виховувати у молоді високу навчальну 
та трудову дисципліну, творче ставлення до навчання, залучення 
студентів до науково-дослідної роботи, підвищення рівня їх участі 
в громадському житті ЗДІА.

 ...Так починалася одна з кращих традицій нашого ВНЗ. Нині 
усе відбувається по-іншому. Навіть терміни проведення, які тепер 
приурочені до Міжнародного дня студента. Мало того, саме ідею 
такого конкурсу запозичили в академії місто Запоріжжя, а потім 
і Запорізька область! Протягом декількох років наші студенти 
стають переможцями Обласного конкурсу «Студент року». А 
сьогодні ми щиро вітаємо претендентів на перемогу, переможців 
«вузівського» туру!

У минуле читачів запрошували 

«СТУДЕНТ РОКУ – 2010». 
Вітаємо переможців!!!

                          Репортаж з минулого...
«СТУДЕНТ РОКУ». Як  все це починалося

Студентський простір

Артем Єгоров (у центрі) 
на студентській 

Ми звикли   думати про себе, як про щось єдине, 
цілісне. І тому розповідь моя буде не про себе, а про 
всіх нас. У нашому інституті народилося починання: 
боротися за звання «Група без трійок». Сім груп, а 
серед них і наша, склали останню сесію тільки на 
«4» і «5». Групи ці не  найсильніші в інституті, але що 
найдружніші — це вже точно. 

За місяць до сесії ми проводимо збори: всі 
відверто визначають свої слабкі місця, вирішуємо, 
кому і в чому допомогти. 

Готуємося до сесії групами по кілька осіб, у 
котрих є свої «знавці» з кожного предмета. 

Взагалі ж в інституті діє принцип: «Результатам 
атестації — широку гласність». Комісія з питань 
навчання, яка складається з студентів усіх курсів, 
стежить за тим, щоб оцінки кожного були на 
очах у всіх: результати атестації вивішуються на 
спеціальних стендах. «Хвостистів» не ображає 
увагою «Комсомольський прожектор», а втім, 
також, як і прогульників та ледарів.

3. ЦВЄТАЄВА, 
групкомсорг ЗФ ДМетІ

«МИ» — ЗНАЧИТЬ   РАЗОМ

Як ми вже неодноразово відзначали, немає в 
країні ще одного такого ВНЗ, який дав студентству 
стільки добрих традицій, скільки наша alma-mater 
за всі роки ії існування. Про одне з таких починань 
— стаття в газеті “Комсомолець Запоріжжя” від 4 
грудня 1975 року. Можливо комусь допоможе в 
навчанні досвід минулих поколінь студентів. Адже 
правильно говорить народна мудрість: “Гуртом і 

Трапляється таке не часто. Але коли трапляється – 
починаєш вірити в диво!

Завдяки спільним зусиллям колективу академії, доброму 
серцю та щирому відношенню голови “самої Ленінської у 
світі” райадміністрації Володимира Васильовича Кияниці 
до життя ЗДІА, а також за сприянням мера міста та 
депутатського корпусу Запорізької міськради студентка 
ВР-10м ВАСИЛЕНКО Дар’я отримала власне житло!!!

Євген Топузлієв на врученні 
сертифікатів стипендій (у центрі)

На зборах розглянуто основні напрями роботи кураторів 
на 2010-2011 навчальний рік, визначено роль кураторів у 
підвищенні якості освіти в умовах кредитно-модульної системи 
навчання.

За плідну працю у напрямку збереження контингенту 
студентів, підвищення абсолютної успішності та якості 
навчання за підсумками успішності літньої екзаменаційної сесії 
2009-2010 н.р. нагороджені грамотами та премією у розмірі 200 
грн. куратори груп:

9 листопада відбулися збори кураторів I-IV курсів

Цапліна Тамара Семенівна, 
асистент, куратор гр. МЧ-07-2;

Іващенко Владислав Іва-
нович, доцент, куратор гр. ОМТ-
07;

Новікова Ольга Сергіївна, 
асистент, куратор гр. СП-10-2;

Арутюнян Ірина Андріївна, 
доцент, куратор гр. БУД-08-1

Шумікін Сергій Олександро-
вич, доцент, куратор гр. Ф-06-1;

Лохматов Анатолій Григоро-
вич, доцент, куратор гр. ЕМ-08.

Організаційно-виховний 
відділ

Зробили казку дійсністю!


